
J e g y z ő k ö n y v

Készült:  Monorierdő  Községi  Önkormányzat   Képviselő-testületének  Egészségügyi  és 
Környezetvédelmi  Bizottsága   2008. március 18-án      14.00 órai kezdettel  a  Polgármesteri 
Hivatal tanácstermében megtartott nyílt üléséről.

Jelen  vannak:  Dr.  Pácziné  Félix  Anna  elnök,  Borbás  Elvira,  Dzsupin  Imréné,  Bánné  Veres 
Zsuzsanna, Bíró László tag.

Meghívottak:    Juhász Sándor polgármester
    Vad Mária alpolgármester
     Dr. Némedy Edit fogorvos 
     Hornyák Balázs képviselő 
    Szalai Gábor SzKB elnök
    Dr. Práczki Péter PTB elnök 
    Sahin-Tóth Jenőné pénzügyi vezető 

Tanácskozási joggal: Vargáné Vass Éva jegyző 

Dr.  Pácziné  FéliX  Anna  elnök: Köszönti  a  megjelenteket,   a  bizottsági  ülést  14.00  órakor 
megnyitja. Megállapítja, hogy öt bizottsági tag megjelent, a bizottság határozatképes. 

A jegyzőkönyvvezetésére Kifutné Szerencsi Ildikót, hitelesítésre Borbás Elvira  bizottsági tagot kéri 
fel. 

Megállapítja, hogy Dr. Némedy Edit fogorvos nem jelent meg. 

Javasolja,  hogy a  meghívóban közölt  napirendet   fogadják  el,  az  első napirendi  pontot  később 
kezdjék  tárgyalni,  mivel  a  doktornő  valószínűleg  késik.  A  napirendi  pontok  sorrendjét  a 
következők  szerint  javasolja:   első  napirendi  pont  a  Parkok,  közterületek  virágosítása, 
második  napirendi  pont   a  Szemétszedés  szervezése  a  Bogárzó  Közhasznú  Egyesülettel, 
harmadik napirendi  pont a Tiszta udvar,  rendes ház program, negyedik napirendi pont a 
Fogorvosi beszámoló és egyebek. 

Az  Egészségügyi  és  Környezetvédelmi  Bizottság  a  jegyzőkönyv  vezető  és  a  hitelesítő 
személyére,  valamint  a  napirendi  pontokra  tett  javaslatot   és  azok  sorrendjét  5   igen 
szavazattal elfogadta.   

1. Parkok, közterületek virágosítása
Előadó: Dr. Pácziné Félix Anna bizottság elnöke

Dr.  Pácziné  Félix  Anna  elnök:  Kérdezi  Juhász  Sándor  polgármestert,  hogy a  központi  nagy 
parkba mikor lehet bármilyen munkát végezni, mivel tudomása szerint ott per van folyamatban. 

Juhász  Sándor polgármester: Az  önkormányzatnak  lehetősége  nyílt,  hogy a  park  felújítására 
pályázzon. Szeretnék aszfaltozni a park két oldalán lévő utat. Ebbe a pályázatba belefér  a napközi 
otthon külső hőszigetelését,  a külső nyílászárók cseréje,  azbeszt mentesítés tehát a pala cseréje. 
Ennek  a  pályázatnak  a  beadási  határideje  2008.  február  28.-a  volt,  de  az  interneten  még  nem 
jelentek meg a nyomtatványok, melyeket ki kell tölteni, ezért valószínűleg a beadási határidő 2008. 
március  28.-a  lesz.  Amennyiben  nyernének  a  pályázaton,  a  munkálatok  előre  láthatóan  ősszel 
indulnának be. 
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Dr.  Pácziné  Félix  Anna  elnök:   Szeretnék  a  parkban  elkezdeni  a  virágosítást,  amihez  a 
virágágyásokat fel  kell  ásni és a virágokat el  kell  ültetni.  Ehhez szeretné kérni a közmunkások 
segítségét. A nyugdíjasok az önkormányzat körüli területet már szerették volna rendbe tenni, de a 
sár  miatt  nem  tudták,  de  hamarosan  el  fogják  végezni  a  munkálatokat.  Évelő  és  nem  évelő 
növényeket  szeretnének  ültetni.  Kérdezi,  hogy  tavaly  milyen  pénzügyi  keret  volt  ilyen  célra 
elkülönítve. 

Sahin-Tóth Jenőné pénzügyi vezető:  Erre a célra az idén 200  e Ft van elkülönítve.

Dzsupin Imréné tag: A virágosításban Borbás Elvira képviselő társával tudnának  segíteni, mivel a 
nagybani virágpiacra rendelkezik kártyával. Annyi a kérésük, hogy a közmunkások segítsenek az 
ültetésben. 

Sahin-Tóth  Jenőné  pénzügyi  vezető: Kérdezi,  hogy a  pénzügyi  keretet  egyszerre  szeretnék-e 
felhasználni.

Dr. Pácziné Félix Anna elnök:  Nem szeretnék egyszerre felhasználni a rendelkezésre álló keretet. 
Mivel  nincs  a  virágosításban  senkinek  gyakorlata  úgy  gondolta,  hogy  először  egy  kisebb 
mennyiségű virágot vásárolnának és ha az nem elég, akkor még vennének. 

Szalai  Gábor  SzKB  elnök: 2007-ben  több  személytől  kaptak  ajándékba  virágot,  akik  előre 
láthatóan  az  idén  is  fognak  adományozni.  Az  a  javaslata,  hogy  először  meg  kellene  várni  az 
adományokat  és csak utána pénzért vásárolni. 

Dr. Pácziné Félix Anna elnök: Elszeretné mondani, hogy a villanyoszlopokon elhelyezett virágok 
cserepei  nagyon  kicsik,  locsolást  követően  is  gyorsan  kiszárad  a  virágföld.  Javasolja,  hogy 
vásároljanak nagyobb virágtartókat nagyobb alátétekkel, így több nedvességet tudnának megtartani. 
A felhelyezéssel is gond volt, mivel ferdén álltak a cserepek és kifolyt a víz. A meglévő cserepeket 
fel lehetne használni máshol. 

Vad Mária alpolgármester:   Javaslata,  hogy venni kell  egy hosszú szárú 10 literes permetező 
kannát.  A virágok locsolására  egy közmunkást  kijelölni,  aki  az  egyéb feladatai  mellett  minden 
reggel meglocsolná a felhelyezett virágokat. 

Juhász Sándor polgármester: Tájékoztatja az alpolgármestert, hogy ő hozott egy ilyen permetező 
kannát, amivel tavaly is locsolták a virágokat. 

Dr. Pácziné Félix Anna elnök:  Kérése, hogy erre a feladatra legyen két közmunkás kijelölve, így a 
munka elvégzése is számon kérhető. Ez a két ember elvégezné a feladatát hétvégén is.

Juhász  Sándor  polgármester:   A  hétvégi  munkavégzést  nem  tudja  garantálni,  mivel  a 
közmunkások hétvégén nem kötelezhetőek munkavégzésre, ez csak önkéntes alapon működhet.

Hornyák Balázs képviselő: Elkívánja mondani, hogy tőre pontosan ki tudja számolni, hogy egy-
egy ágyásba mennyi virágot kell vásárolni.

Dr. Pácziné Félix Anna  szavazásra bocsátja azt, hogy a virágosítást adományokból kezdjék 
meg és az elkülönített keretből pótolják a hiányzó virágokat és a virágok gondozását kijelölt 
közmunkások végezzék.  
A bizottság 5  igen szavazattal az alábbi határozatot hozza. 
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MONORIERDŐ KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-TESTÜLET
      EGÉSZSÉGÜGYI ÉS KÖRNYZETVÉDELMI BIZOTTSÁGÁNAK

6/2008.(03.18.) EKB
       határozata

                   A parkok közterületek virágosításáról

Monorierdő  Községi Önkormányzat  Képviselő-testület   Egészségügyi  és  Környezetvédelmi 
Bizottsága  javasolja, hogy a parkok és közterületek virágosítását adományokból és az elkülönített 
pénzügyi keretből oldják meg, . A virágok gondozására   közmunkások  kijelölését kérik. 

Határidő:     Folyamatos
Felelős: Dr. Pácziné Félix Anna bizottság elnöke  

    
2. Szemétszedés szervezése a Bogárzó Közhasznú Egyesülettel

Dr. Pácziné Félix Anna elnök:  A Bogárzó Közhasznú Egyesület vezetőjével egyeztetett és már a 
helyi újságban is megjelent,  hogy 2008. április 19-én szombaton délelőtt  10.00 órára tervezik a 
szemétszedést.  A nyugdíjasokkal,  magánszemélyekkel  és  az  iskolásokkal  összefogva  szeretnék 
lebonyolítani. Tudomása szerint a szükséges zsákokat az egyesület vezetője már meg is rendelte. 

Sahin-Tóth Jenőné pénzügyi vezető:   Kérdezi, hogy a szemét elszállítását  ki fizeti.

Juhász Sándor polgármester: A KÖVÁL RT. az összeszedett szemetet ingyen elszállítja, mivel a 
szemétszállítási díj a szerződés szerint ezt tartalmazza. 2007-ben ingyen szállították, de meg fogja 
kérdezni a KÖVÁL RT-nél Takács Imrét, hogy 2008. évben is elszállítják-e ingyen.

Hornyák Balázs képviselő:      Tájékoztatja a jelenlévőket, hogy a PEMÁK minden évben biztosít 
zsákokat a szemétszedéshez, amennyiben az áprilisban történik. 

Dr. Pácziné Félix Anna  szavazásra bocsátja azt, hogy a bizottság a szemétszedés időpontját 
fogadja el.   
A bizottság 5  igen szavazattal,  határozati javaslat nélkül elfogadta.

3. Tiszta udvar, rendes ház program 

Dr. Pácziné Félix Anna elnök: Felkéri Hornyák Balázst, hogy a programot szíveskedjen ismertetni. 

Hornyák  Balázs  képviselő:   Sajnos  a  településen  egyre  kevesebb  az  olyan  ingatlan,  ami 
példaértékű lenne, az emberek nem nagyon adnak a külcsínre. 2007-ben javasolta, hogy a rendezett 
tiszta ingatlanok tulajdonosait jutalmazzák egy kis táblával és oklevéllel. Ezeket a táblákat akár fa 
lapból, akár másból pár forintért el lehetne készíttetni és ráírni pl. rendezett udvar, tiszta udvar. 
Ezeket a táblákat év végén lakossági fórumon egy oklevél kíséretében át lehetne adni, ami talán a 
többi lakost is ösztönözné, hogy szépítse a környezetét. 

Borbás Elvira tag: A tiszta udvar, rendes ház programmal kapcsolatban javasolja, hogy a bizottság 
dolgozzon ki szempontokat, hogy minek alapján kaphatják meg a lakosok az elismerést. 
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Hornyák Balázs képviselő:   Olyan ingatlanokra gondolt, amit egész évben folyamatosan rendbe 
tartanak, mert hiába teszi rendbe a területét valaki egy kert építővel, ha utána nem gondozza. Még 
ha  egy  kicsit  zsúfoltnak  is  tűnik  az  udvar,  attól  még  lehet  szép  tiszta  rendbe  tartott.  Nehéz 
megfogalmazni,  de  arra  gondolt  amit  az  elismerés  valójában  takar.  Legyen  a  területe  tiszta, 
gyommentes, a füvet nyírja le a tulajdonos rendszeresen, az udvarán kívül tartson rendet az utca 
frontján is. 

Vad Mária alpolgármester:   Javasolja, hogy legyen a program a lakosság körében meghirdetve, 
az  ingatlanokat  egy  bizottság  bírálná  el  és  év  végén  a  közmeghallgatáson  lenni  kiosztva  az 
elismerés.

Hornyák Balázs képviselő:  Ebben a programban nem csak azok vehetnek részt, akik jelentkeznek, 
hanem azok az ingatlan tulajdonosok is, akiket a szomszédjuk, ismerősük javasol. Egyet ért azzal, 
hogy bejárással a bizottság értékelje az ingatlanokat. 

Dr. Páczi Antal alpolgármester:  Más településen is hallott már ilyen programról. Ott az ingatlan 
tulajdonos  fényképet küld be az ingatlanáról.

Borbás Elvira tag: Jó ötletnek tartja a fényképet,  de azt a szomszédokkal is meg kell erősíttetni, 
hogy az a terület folyamatosan egész évben rendbe van tartva.  

Dr. Pácziné Félix Anna  szavazásra bocsátja azt, hogy a bizottság az áprilisi ülésre dolgozza ki 
a szempontokat arra vonatkozóan, hogy a tiszta udvar, rendes ház elismerés kinek ítélhető 
meg vagy kitől vonható vissza.   
A bizottság 5  igen szavazattal az alábbi   határozatot hozza.

MONORIERDŐ KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-TESTÜLET
      EGÉSZSÉGÜGYI ÉS KÖRNYZETVÉDELMI BIZOTTSÁGÁNAK

7/2008.(03.18.) EKB
       határozata

                   A tiszta udvar, rendes ház programról

Monorierdő  Községi Önkormányzat  Képviselő-testület   Egészségügyi  és  Környezetvédelmi 
Bizottsága  javasolja, hogy az áprilisi ülésre a bizottság dolgozza ki azokat a szempontokat, melyek 
alapján a „Tiszta udvar, rendes ház” az ingatlan tulajdonosának megítélhető, illetve visszavonható.

Határidő:    2008. áprilisi bizottsági ülés
Felelős: Dr. Pácziné Félix Anna bizottság elnöke  

Egyebek 

Dr.  Pácziné  Félix  Anna  elnök:   Sajnos  Dr.  Némedy  Edit  fogorvos  nem  érkezett  meg,  a 
beszámolója  elmarad.  Az  egyebek  napirendi  pontban  egy  két  dologról  szeretne  szólni,  de  a 
Polgármester Úrnak el kell mennie, ezért átadja a szót. 

Juhász Sándor polgármester:   Mivel az orvosi rendelő megépítése most nem fog megvalósulni, 
javasolja, hogy a strand területére készíttessenek egy rendezési tervet. Az orvosi rendelő terveit el 
kellene készíttetni, hogy az jövőre rendelkezésre álljon, hogy ha adódik egy pályázat azt azonnal elő 
lehessen venni. Amennyiben 2009-ben nem lesz pályázati lehetőség, akkor javasolja a bizottságnak, 
hogy terjesszék azt a pénzügyi bizottság elé megtárgyalásra, hogy az önkormányzat vegyen fel
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 hitelt és kezdje el az orvosi rendelőt építeni. 
Mint  ahogy  említette  a  legfontosabb  egy  rendezési  terv  elkészítése  amin  látszik,  hogy  hol 
helyezkedik el  pl. az orvosi  rendelő,  polgármesteri  hivatal,  kultúrház és középen egy szép park 
padokkal. Mind ezeket azért mondta el, mert az egészségügyi bizottságra is tartozik. Jövőre minden 
-féle képen lépni kell az ügyben, mert máskülönben nem fog haladni a település. 
A szemétszállítással kapcsolatban tájékoztatja a bizottságot, hogy megkapta a levelet a KÖVÁL Rt-
től, hogy a monori szemétbányát 2008. március 31-ével be kell zárni. 2008. április 1-től Ceglédre 
kell hordani a szemetet a régi lerakóba. A szemétszedésnél fog ez gondot okozni, mert már fizetni 
kell majd a lerakásért. Nem szabad megengedni, hogy a KÖVÁL egyeduralmat élvezzen. Ebben az 
évben megoldja az önkormányzat ahogy tudja, de még 2008-ban ki kellene írni a szemétszállításra a 
pályázatot, mert nagyon magas a szemétszállítási díj, ezt olcsóbban is meg lehet oldani. 

Dr. Pácziné Félix Anna elnök:     A szelektív hulladékgyűjtéssel kapcsolatban a lakosság nagyon 
érdeklődik, és az is a KÖVÁLON  múlik, hogy a hulladékgyűjtők még nem lettek kihelyezve. 

Juhász Sándor polgármester:  Az nem a KÖVÁLON  múlik. A szelektív hulladékgyűjtést addig 
nem akarja az Önkormányzat beindítani, amíg a ceglédi hulladéklerakó meg nem nyílik, mert addig 
nem is tudják hova lerakni a szelektív hulladékot. Természetesen a KÖVÁLNÁL a hulladékgyűjtők 
a  rendelkezésre  állnak,  de azok helyét  ki  kell  betonozni,  hogy ki  lehessen helyezni.  A 215 db 
szemeteskukát már elhozták és a kemping területén tartják elzárva. A kukákat is csak bérbe lehet 
adni, aminek havonta a bérleti díja 50.- Ft és 5 évre lehet bérelni. 

Borbás Elvira tag:  Kérdése, hogy pénzbe kerül e, hogy a szelektív hulladékgyűjtőket kihelyezzék. 
Mert ha nem, akkor jó lenne kihelyezni, hogy a gyerekeket és a lakosságot is szoktassák a szelektív 
gyűjtésre.

Juhász  Sándor  polgármester:  Az  egyik  gyűjtőt  az  iskola  a  másik  gyűjtőt  a  piac  területén 
szeretnék elhelyezni. 

Dr.  Páczi  Antal  alpolgármester:  A pályáztatással  kapcsolatban  elmondja,  hogy  a  környező 
településen a kisvállalkozók tönkremennek, ezért  nem tudja érdemes e megpályáztatni,  tudják e 
megfelelően ellátni a feladatukat. 

Juhász Sándor polgármester:  Ha jó  a  vállalkozó járműve,  akkor  megfelelően eltudja  látni  a 
feladatát. A lerakóhelyre ugyan úgy tudja a szemetet szállítani, mint egy nagyvállalkozó. A kocsit 
lemérik és meg van állapítva, hogy tonnánként mennyit kell fizetni. Nem kell engedélyt kérni, hogy 
lerakhassa a szemetet, mert a település benne van a konzórcióba. 

Dr.  Pácziné  Félix  Anna   szavazásra  bocsátja  azt,  hogy  a  bizottság  terjessze  a  Pénzügyi 
Bizottság elé azt, hogy a 2009. évi költségvetésbe szerepeltesse a strand területére a rendezési 
terv elkészítését és az orvosi rendelő megtervezését. 
A bizottság 5  igen szavazattal az alábbi   határozatot hozza.

MONORIERDŐ KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-TESTÜLET
      EGÉSZSÉGÜGYI ÉS KÖRNYZETVÉDELMI BIZOTTSÁGÁNAK

8/2008.(03.18.) EKB
       határozata

     Rendezési terv készítéséről és orvosi rendelő terveztetéséről
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Monorierdő  Községi Önkormányzat  Képviselő-testület   Egészségügyi  és  Környezetvédelmi 
Bizottsága  javasolja, hogy a Pénzügyi Bizottság a 2009. évi költségvetésbe szerepeltesse a strand 
területére a rendezési terv elkészítését és az orvosi rendelő terveinek elkészítését. 

Határidő:    2008. áprilisi bizottsági ülés
Felelős: Dr. Pácziné Félix Anna bizottság elnöke  

Dr. Pácziné Félix Anna elnök:  Szeretne egészségnapot szervezni. A doktor úr 2008. április 26-ára 
tudná megszervezni. A rendezvényekhez ismét szeretné kérni az iskola és a napközi helyiségeit. 

Borbás  Elvira  tag:   Dzsupin  Imrénével  vállalják,  hogy  felveszik  az  iskola  igazgatójával  a 
kapcsolatot, hogy minden feltétel biztosítva legyen. A rendezvény plakáttolását is vállalják. 
   
Dr.  Pácziné Félix  Anna  szavazásra bocsátja  azt,  hogy a bizottság az egészségnapot 2008. 
április 26-án szombaton rendezze meg.    
A bizottság 5  igen szavazattal,  határozati javaslat nélkül elfogadta.

Dr. Pácziné Félix Anna elnök:  Dzsupin Imréné felvetette, hogy lakossági jelzés érkezett, hogy  a 
kerti hulladék égetésének időpontja rossz napszakra van meghatározva 10.00 órától 15.00 óráig. 
Későbbi időpont sokkal jobb lenne, mert csendesebb az idő. 

Hornyák Balázs képviselő:   Nem véletlenül van megállapítva az időpont. Késő délután a pára 
lecsapódik,  leszorítja  a  füstöt  és  valóságos  köd  alakul  ki  a  település  felett.   A megállapított 
időpontban a szél ki illetve eltudja vinni a füstöt a településről. A falevél füstje a legkárosítóbb, amit 
ember beszívhat. Környezetvédelmi szempontból át kell gondolni a változtatást.

Bánné Veres Zsuzsanna tag:   Át kell gondolni, hogy mi jó a lakosságnak, mert a többség azt 
szeretné, ha változtatás történne. 

Dr. Pácziné Félix Anna elnök: Meg kell tanítani az embereket arra, hogy a kerti hulladékot ne 
elégessék, hanem komposztálják.  A tavaszi munkák már megkezdődtek, nagyon rövid az idő arra, 
hogy a  rendeletet  megváltoztassa  a  bizottság.  Javasolja,  hogy a  helyi  újságba tegyenek be  egy 
cikket,  hogy a  lakosság  jelezze,  hogy milyen  időpontba  szeretné  az  égetés  engedélyezését,  és 
amelyik időpontból őszig a legtöbb összejön, a rendeletben azt határoznák meg. 

Dzsupin Imréné tag:   A lakosságot  meg kell  kérdezni és a  döntést  a vélemények alapján kell 
meghozni. 

Dr. Pácziné Félix Anna  szavazásra bocsátja azt, hogy a bizottság a tűzgyújtásra vonatkozó 
rendeletét a lakosság véleményének kikérése után változtatja meg. 
A bizottság 5  igen szavazattal, határozati javaslat nélkül elfogadta. 

Vad  Mária  alpolgármester: Szeretne  az  egyebekben  egy általa  szerkesztett  levelet  felolvasni, 
melynek a szó szerinti rögzítését kéri. 

Tisztelt Egészségügyi és Környezetvédelmi Bizottság,   képviselő társaim. 2008. január 19-én 

2008. január 19-én az Egészségügyi és Körny.véd Bizottság, valamint a január 28.-i testületi ülésen 
felszólaltam a lakosság felkérésére a településen elharapódzott engedély nélküli, testületi döntés és 
határozat nélküli, fölösleges és értelmetlen fakivágások, fakitermelések és ezek eltulajdonítása
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 ellen. A település önállósága óta szinte folyamatosak ezek szégyenteljes munkák.
Már tavaly kora  tavasszal  kezdődtek,  azután a  település  több pontján  sok-sok nyárfa  kivágásra 
került  rejtélyes  körülmények  között.  Ezek  közterületen  történtek,  amiről  testületi  döntés  kellett 
volna,  nem  tudok  erre  vonatkozó  határozatról.  Ősszel  a  Nefelejcs  és  Futó  u.  sarkán  lévő 
önkormányzati  telken  Pozbai  Tibor  helyi  körzeti  megbízott  „nagylelkű  felajánlása”  mely  az 
aljnövényzet  kitisztítására  vonatkozott,  17  db  akácfa  kivágását  eredményezte,  amelyet  saját 
hasznára értékesített 1900,-Ft-os áron a helybélieknek.
Több lakos szóbeli, illetve Fűri István írásbeli panasszal fordult a Képviselő testület felé, valamint 
néhány képviselőtársam is nemtetszését fejezte ki a szeptemberi bizottsági, illetve testületi ülésen is, 
de az ügy kivizsgálására intézkedés nem történt,  sőt  a  helyi  rendőr  megfenyegette őket,  amely 
úgyszintén intézkedés nélkül maradt.
Testületi határozat a fák kivágására, illetve a véghajtás módjára nem született!

Ezt  követően  felgyorsultak  az  események,  ahelyett,  hogy abbamaradt  volna  a  település  fáinak 
kiirtása még nagyobb ütemben folytatódtak!
Pozbai úr a Nyáregyházi úton, a Tini-hegynél, Huszák-tanyánál folytatta saját haszonszerzésére a 
fakitermelést, immár 2000,-Ft/q áron adta el a településen, még hirdette is.

Január 19-én a bizottsági ülésen tett felszólalásom miatt engem is megfenyegetett a rendőr az ülés 
után azonnal,  kénytelen voltam védelmi intézkedést tenni.

A  Tini-hegy  a  volt  pilisi  Kossuth  Tsz  tulajdonában  volt,  jelenleg  a  Pm-i  Mezőgazdasági 
Szakigazgatási Hivatal kezelésében áll, tehát közvetve önkormányzati tulajdon, amelyet majd mi 
fogunk megkapni,  így ezt is engedély nélkül vágta ki, az értékesítése pedig törvénytelenül történt, 
mert  az  önkormányzat  tulajdonát  adta  el.  Megjegyzem,  hogy  a  Tini-hegy  és  a  Huszák-tanya 
környéke  elsődlegesen  védelmi  rendeltetésű  erdőövezet  besorolásban  van!  Fokozott  védelmet  
élvez!
A Nyáregyházi úton kivágott – 15 cm feletti – fákra is ugyanez vonatkozik, mert fákat a Magyar 
Közút csak gondozza, kezeli, de fák az állam, vagyis önkormányzat tulajdonát képezik! A cég által 
írt levelet felháborítónak tartom, az hogy ezt valaki aláírásával hitelesíti, ezzel önmagát minősíti. A 
munka megfelelő minőgének végzését majd szakértő megállapítja.

Kérdés: A Tini-hegynél és Huszák-tanyánál milyen engedély, határozat alapján vágta ki és 
adta  el  a  fát  a  rendőr?  Kinek  a  jóváhagyásával  történt?  Hol  az  erdészeti   szakhatóság 
engedélye? 

A 4-es főút vasúti megálló és a Sport-pálya között elterülő erdő rész és a vasúti felüljáró előtt balra 
is nagymértékű indokolatlan, fölösleges fakitermelés történt az önkormányzati területen.  A Sport-
pálya és a megálló közötti erdő szintén elsődleges védelmi rendeltetésű erdőövezet besorolásban 
van!
Kérdés: Milyen testületi döntés alapján?  Hol a határozat? Ki engedélyezte? Hova tűnt a több 
százezer forint értékű kivágott fa? Milyen célra akarja használni az önkormányzat a letarolt 
területet?

Véleményem szerint a Trio-pack mögötti  kb.  200 m2 terület semmilyen célra nem használható, 
mivel a vasúttól 50 m-en belül helyezkedik el.
Kérdés: Hol a testületi határozat a terület hasznosítására? Mikor döntött erről a képviselő-
testület? Ki adott  a fakivágásra engedélyt és milyen vállalkozóval kötött az önkormányzat 
szerződést?
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Úgy gondolom, hogy itt is csak a környezetkárosító, saját haszonszerző cél játszott szerepet a terület 
letarolásában.

A Huszti út a Ker-bor Kft (Tóth László) tulajdonában van. Ezen az úton is végig kivágták a fákat, és 
teherautóval vitték Monorra.
Kérdés:  Volt-e  engedélye  a  tulajdonosnak  a  fakivágásra?  Adott-e  ki  a  jegyző  kérelemre 
engedélyt, és milyen feltételekkel erre a fakivágásra?

A Bokor utca végén, Molnár László telkeinél,  és annak környékén is nagymértékű fakitermelés 
történt és történik még a mai napon is,  mind a nyárfás és az akácfás területen.  Szintén megjegyzem, 
hogy  település  rendezési  terv  szerint  szintén  elsődlegesen  védelmi  rendeltetésű  erdőövezet  
besorolásban van a terület.
Kérdés:  Fordultak-e kérelemmel a tulajdonosok a jegyzőhöz a fakitermelés engedélyezésére? 
Milyen törvény alapján engedélyezte a jegyző az egész terület, erdő kiirtását? Hol a jegyző 
erre vonatkozó engedélye?
Betartotta-e a jegyző a Fák védelméről szóló 20/1970. (VI.21.) Korm.r., valamint az erdőről és 
az erdő védelméről szóló 1996. évi LIV. törvény előírásait.

Véleményem  szerint  súlyos  szabálytalanságok  és  törvénytelenségek,  önkormányzati  hatásköri 
túllépések történtek, történnek, melyek kivizsgálása képviselői kötelességük.

Felkérem  az  Egészségügyi   és  Környezetvédelmi  Bizottságot,  hozzon  határozati   javaslatot  a 
képviselő-testület felé egy vizsgáló bizottság létrehozására, valamint egy külső szakértő bevonására, 
amely kivizsgálja  a településen folyó környezetkárosítást és az önkormányzat vagyonát hűtlenül 
kezelő felelősöket.
Köszönöm szépen.

Dr.  Pácziné  Félix  Anna  elnök:   Kíván  e  mondani  valamit  a  jelenlévők  közül   az  üggyel 
kapcsolatban.  Tavaly még nem volt   a  bizottság tagja,  de  már  akkor  is  szólt  ,  hogy amikor  a 
Nefelejcs utca végén történt a tisztítás a fa ki lett vágva az aj növényzet azóta is ott van. Akkor jelen 
volt  a  Pozbai  is  és  azt  mondta,  hogy  neki  joga  van  a  fakivágáshoz.  A januári  ülésen  ismét 
megkérdezte, hogy milyen jogon termeli ki a fát, milyen engedélye van, hogyan értékesíti, mert 
számlaadási kötelezettsége lenne.  Akkor azt mondták, hogy a bizottság intézkedjen. Úgy gondolja, 
hogy  a  bizottságnak  ehhez  nincs  hatásköre,  a  képviselő-testületnek   a  polgármesternek  és  a 
jegyzőnek kell odahatnia, hogy ezeket az embereket és vezetőjüket vonják felelősségre.   

Juhász  Sándor  polgármester: A 4  sz.  főút  mellett  öt  nyárfa  volt  és  ki  kellett  vágni,  mert 
veszélyesnek minősítették. Volt olyan fa, amit szintén veszélyesnek minősítettek, amiről egyesek 
nem tudnak,  beborult  az egyik udvarba és  az  összes  gyerekjátékot  összetörte,  természetesen ki 
kellett  vágni.  Tehát  nem egészen  úgy  van,  ahogy  az  fel  lett  olvasva,  nem fölöslegesen  lettek 
kivágva.   Pl. a 4 sz. főút mellett a Méhész János előtt van egy szép nyárfa, amire pont a mai napon 
kért  engedélyt,  hogy kivághassa,  mert  a  felesége  súlyos  allergiás  a  virágjára.  Szó  van  arról  a 
területről,  amit  a  közmunkások  kipucoltak,  ami  önkormányzati  terület.   Elnézést,  de  most  egy 
bozótost szeretnénk, vagy egy tiszta átlátható erdőt. A meglévő fák hajtásról nőttek ki ahhoz, hogy a 
fa tudjon nőni, ahhoz bizony gondozni kell és ki kell ritkítani. Meg lehet nézni az állomás mellett 
azt a mindenre ráfutó bozótot, pontosan jövő héten kezdetem el a közmunkásokkal, hogy a vasút és 
a sportpálya fölötti részt tisztítsák  és gyérítsék ki. Az nem jelenti azt, hogy a nagy fákat is ki kell 
vágni. Itt valami nagy tévedés van, hogy csak azon lovagolnak, hogy nincsen fa, ezt én nem írom 
alá, mert pontosan azért csináltatjuk a közmunkásokkal, hogy normális és tiszta legyen, hogy lássák 
ki az, aki oda beviszi a szemetet. Utoljára 16 m3 szemetet szedetett össze az ilyen bozótokból.



- 9 -

Ezért  kérem  ennek  a  levélnek  a  másolatát,  és  meg  fogok  rá  válaszolni,  mert  ha  valaki  nem 
szakember az ne nyilatkozzon úgy , ahogy nyilatkozott és ne vádoljon meg senkit. 

Vad Mária alpolgármester:  Ő  nem vádol senkit.

Juhász Sándor polgármester:  De, ez úgy szól. 

Vad Mária alpolgármester:  Ő senkit nem vádol, bocsánat csak kérdéseket tett fel a bizottság felé, 
olyan önkormányzatot érintő kérdéseket, amit úgy gondol, hogy a képviselő-testület hatáskörébe 
tartozik az önkormányzati területek fakivágása. Ha bárki azt mondja, hogy a Triopack előtt gyérítés 
volt és tisztítás, akkor ő azelőtt kalapot emel. Ott fa kitermelés folyt, közel 40 fát vágtak ki, ami 
szerinte indokolatlan volt. 

Juhász Sándor polgármester: Több visszajelzést kapott, hogy végre rend van és a terület átlátható. 
A Triopack is jelezte és örült, hogy azok a fák ki lettek vágva, mert nem nyomja ki a kerítésüket. Ez 
olyan  vica-verza  dolog,  vannak  emberek  akinek  bogara  ez,  természetesen  elfogadom,  mert  a 
környezetre vigyázni kell, de azért nem most jött le a falvédőről, hogy ne tudja, hogy mit hogyan 
kell megcsinálni. 

Dr. Pácziné Félix Anna elnök:  Jó, de a második kérdésre kéri, hogy próbáljanak meg válaszolni. 
Igen sok vastag fa lett kivágva, és az értékesítve lett. 

Juhász  Sándor  polgármester:   Előre  bocsátja,  hogy  az  önkormányzat  semmilyen  fát  nem 
értékesített.  Annyit  tett  az  önkormányzat,  hogy  a  közmunkások  a  fát  hazavigyék,  az  szét  lett 
közöttük  osztva.  Annyit  azért  engedjenek  meg,  hogy  az  a  közmunkás,  aki  60.000.-  Ft  -ért 
becsülettel dolgozik, legalább a téli tüzelőjét ne vegye. A Pozbai Úr dolgához nem tud hozzászólni, 
az teljesen más terület, mindenesetre annyit tud mondani, hogy azzal fog védekezni, hogy az nem 
Monorierdő területe.  A Nefelejcs utca végén valóban le lett állítva a tevékenység, de az nem igaz, 
hogy ott van az aj növényzet, mert meg lehet nézni, hogy ki van pucolva. Kéri, hogy ok nélkül senki 
ne foglaljon állást addig, míg nem győződött meg valamiről. Volt ott valaki mostanában? Meg lehet 
nézni, mert nem igaz, hogy ott gaz van, ki van tisztítva és el is lett égetve.  Nem akar vitatkozni, de 
gondolják meg ötször mit mondanak fölöslegesen.  

Vad Mária alpolgármester: Ő a bizottság felé intézte a levelét.

Juhász Sándor polgármester: Lehet, hogy a bizottság felé intézte, de elhangzott a polgármesteri 
hivatal felé is, mert a polgármester és a jegyző név is benne van.

Vad Mária alpolgármester:  Ő nem, ő csak kérdéseket tett fel, hogy hol vannak erre az engedélyek 
és szó szerint nem keresi meg a jegyzőt és a polgármestert, ő csak kérdéseket tett fel, úgy gondolja, 
hogy az ügy vizsgálatot követel. 

Dr. Pácziné Félix Anna elnök: Neki nincs joga felelősségre vonni sem a Pozbait, se mást. 

Vad  Mária  alpolgármester: Akkor  nem hallotta  a  mondatát,  melyben  azt  kéri,  hogy  hozzon 
határozatot  a  képviselő-testület  felé  egy vizsgáló  bizottság  létre  hozására,  valamint   egy külső 
szakértő bevonására, amely kivizsgálja a környezetkárosítást és az önkormányzati vagyon hűtlen 
kezelését. Ő ennyit kért és a testület majd eldönti, hogy megteszi e vagy sem. 
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Dr. Pácziné Félix Anna  szavazásra bocsátja azt, hogy a bizottság terjessze a Képviselő-testület 
elé, hogy hozzon létre  egy vizsgáló bizottságot valamint egy külső szakértőt vonjon be, amely 
kivizsgálja  a településen folyó környezetkárosítást  és az önkormányzat vagyonát hűtlenül 
kezelő felelősök megállapítását. 
A bizottság 5  igen szavazattal az alábbi   határozatot hozza.

MONORIERDŐ KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-TESTÜLET
      EGÉSZSÉGÜGYI ÉS KÖRNYZETVÉDELMI BIZOTTSÁGÁNAK

9/2008.(03.18.) EKB
       határozata

              Vizsgáló bizottság és külső szakértő bevonásáról

Monorierdő  Község Önkormányzat  Képviselő-testületének   Egészségügyi  és  Környezetvédelmi 
Bizottsága  javasolja a Képviselő-testületnek, hogy hozzon létre  vizsgáló bizottságot külső szakértő 
bevonásával, mely kivizsgálja a településen folyó környezetkárosítást és az önkormányzat vagyonát 
hűtlenül kezelő felelősöket . 

Határidő:    2008. márciusi soros ülés
Felelős: Dr. Pácziné Félix Anna bizottság elnöke  

Dr. Pácziné Félix Anna  szavazásra bocsátja azt, hogy a Pénzügyi bizottság a külső szakértő 
díjára pénzt különítsen el.  
A bizottság 5  igen szavazattal az alábbi   határozatot hozza.

MONORIERDŐ KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-TESTÜLET
      EGÉSZSÉGÜGYI ÉS KÖRNYZETVÉDELMI BIZOTTSÁGÁNAK

10/2008.(03.18.) EKB
       határozata

                              Külső szakértő díjáról

Monorierdő  Községi Önkormányzat  Képviselő-testület   Egészségügyi  és  Környezetvédelmi 
Bizottsága  javasolja a Pénzügyi Bizottságnak, hogy a külső szakértő díjára javasoljon elkülöníteni 
pénzt. 

Határidő:    2008. áprilisi  soros ülés
Felelős: Dr. Pácziné Félix Anna bizottság elnöke  

Dr. Pácziné Félix Anna elnök: Van e valakinek több kérdése, hozzászólása, javaslata. Megállapítja, 
hogy nincs, az ülést 15 óra 15 perckor bezárta.

K.m.f.

Dr. Pácziné Félix Anna     Borbás Elvira
bizottság elnöke  jkv. hitelesítője

Kifutné Szerencsi Ildikó
    jegyzőkönyvvezető


